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Οι «4» μαζί ̂  
στον Πρόεδρο

«Καίνε» τα όπλα
Ο Καμπάνης σήμερα στον ανακριτή

...και
φυσικά,

κατά
Χαλικιά

Μένιου κατά 
Σημίτη - Καψή

«ΤΟΡΠΙΛΗ» κατά του πρώην υπουργού Εθνικής Οικονομίας κ. Κ.Σημίτη, χαρακτηρίζεται η απάντηση του κ. Μένιου Κουτσόγιωργα, με την οποία του απέδωσε ευθύνες για το «σκάνδαλο Κοσκωτά». Ο υπουργός Προεδρίας εξετόξευσε επίσης βολές και κάτά του αναπληρωτή υπουργού Εξωτερικών κ. Γιάννη Καψή, γιατί είχε μιλήσει στο «ΒΗΜ Α» περί «πολιτικών ευθυνών», πράγμα που ο κ. Κουτσόγιωργας απέδωσε στα «πλαίσια της φαντασίας που έχει πάντα ο κ. Καψής». Και φυσικά, ο Μένιος δεν παρέλειψε και υπαινιγμούς κατά του διοικητή της Τράπεζας Ελλάδος κ. Χαλικιά, αλλά και κατά των «εσωκομματικών επικριτών του», τους οποίους θα αποκαλύψει στην Κ .Ε . του κόμματος. Λεπτομέρειες στη σελίδα 9

ΣΑΡΤΖΕΤΑΚΗΣ
Παράπονα

στον
Ανδρέα

για
υπονό

μευσή του
"  ΣΕΛ. 3

Την εκδοχή του σαμποτάζ, στο αεροσκάφος 
της «Παναμέρικαν» που συνετρίβη το βράδυ 
της Τετάρτης, με αποτέλεσμα να σκοτωθούν 
τουλάχιστον 270 άτομα, εξετάζουν οι αμερικα
νικές και βρετανικές αρχές. Το ενδεχόμενο 
του σαμποτάζ, ενιοχύεται από το ότι: 1.0  πιλό
τος δεν πρόλαβε να στείλει σήμα κινδύνου. 2. 
Το συντρίμμια του αεροσκάφους διασκορπί
στηκαν σε έκταση 10 χιλιομέτρων. 3. Υπήρχε 
προειδοποίηση των αμερικανικών αρχών, για 
ενδεχόμενη τρομοκρατική επίθεση εναντίον 
αεροσκάφους της εταιρείας αυτής. Αργά χθες, 
βρέθηκαν τα δύο μαύρα κουτιά του αεροσκά
φους, και η εξέτασή τους, αναμένεται να δώσει 
απαντήσεις, σε πολλά ερωτήματα.

Ρεπορτάζ στις σελίδες 16-17.



Η ΑΠΑΤΗ
4 1 ±ΤΟΥΑΙΩΝΑ

«ΤΑ ΝΕΑ», Παρασκευή 23 Δεκεμβρίου 1988 Σ Ε Λ ΙΔ Α  9

ΤΙ ΚΑΤΕΘΕΣΕ ΣΤΗΝ ΕΞΕΤΑΣΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ 0  κ. ΚΟΥΤΣΟΓΙΩΡΓΑΣ

Βολές Μενιου.
κατά Σημίτη

%

Και εναντίον Καψή

□
 Υ Θ Υ Ν Ε Σ  στον πρώην υπουργό Εθνική; Οικονομίας Κ.
Σημίτη, για το «σκάνδαλο Κοσκωτά» απέδωσε με τη 
χτεσινή του κατάθεση ο υπουργός Προεδρίας κ. Α . Κου- 
τσόγιωργας, ενώ απεκάλυψε συνάντηση του υποδιοικη

τή της Τράπεζας Ελλάδος Ευσταθίου Παπαγεωργίου, με τον πρώην 
ιδιοκτήτη της Τράπεζας Κρήτης το διάστημα κατά το οποίο ο Γ. 
Κοσκωτάς ήταν ελεγχόμενος.

Ρεπορτάζ:-------------
Θ. ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣΠαράλληλα ο υπουργός Προεδρίας, χαρακτήρισε τις θέσεις που διατύπωσε την περασμένη Κυριακή στο « Β Η Μ Α »  ο αναπληρωτής υπουργός Εξωτερικών κ. Γιάννης Καψής, περί «πολιτικών ευθυνών», ότι «είναι στα πλαίσια της φαντασίας, που έχει πάντα ο κ. Καψής».Απέδωσε, εξάλλου στους «όψιμους τιμητές της κάθαρσης», προθέσεις «να κουκουλώσουν το σκάνδαλο» και δήλωσε ότι στην προσεχή Κεντρική Επιτροπή του Π Α Σ Ο Κ  «θα κατονομάσει τους επικριτές και υπονομευτές του».

«Όσον αφορά τους εξωκομματικού; αντιπάλους μου, τους κατονόμα
σα. Όσον αφορά τους άλλους, θα τους κατονομάσω στην Κεντρική 
Επιτροπή του κινήματος μα;...».Αντιφατικές, τέλος, υπήρξαν οι θέσεις του κ. Κουτσόγιωργα, κατά τη χτεσινή κατάθεσή του, για τον διοικητή της Τράπεζας Ελλάδος κ.Δ . Χαλικιά. Άλλοτε υποστήριξε ότι ο κ. Χαλικιάς ευθύνεται στην καθυστερημένη αποκάλυψη του «σκανδάλου Κοσκωτά», και άλλοτε ισχυρίστηκε ότι «η κυβέρνηση τιμά τον διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος».

ΑντίδρασηΤα πρώτα ερωτήματα εκ μέρους βουλευτών της επιτροπής, κατά την έναρξη της χτεσινής συνεδρίασης, αντλήθηκαν από τη σχετική θεματολογία του «ΒΗΜ ΑΤΟΣ» της προηγούμενης Κυριακής, και ειδικότερα από τη συνέντευξη του πρώην υπουργού Εθνικής Οικονομίας κ. Κ. Σημίτη και το άρθρο του αναπληρωτή υπουργού Εξωτερικών κ. Γιάννη Καψή.
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ: Ο πρώηνυπουργός κ. Σημίτηςσε συνέντευξή του στο «ΒΗΜ Α» (18.12.88) αναφέρει: «Πολιτικά υπεύθυνοι δεν έχουν εντοπισθεί μέχρι σήμερα, για τη συστηματική παραβίαση του νόμου από την Τράπεζα Κρήτης. Η κυβέρνηση δεν μπορεί να αρνείται μόνιμα οποιαδήποτε ευθύνη». Πώς τοποθετείσθε απέναντι σ’ αυτές τις απόψεις;

«Στον εαυτό του θα έπρεπε να 
θέσει το ερώτημα αυτό ο κ. Σημί
της, αν έχει δηλαδή πολιτική ευθύ
νη ή όχι η κυβέρνηση και ποιος εκ 
των μελών της έχει αυτή την πολιτι
κή ευθύνη...».
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ: Στην ίδια εφημερίδα ο αναπληρωτής υπουργός Εξωτερικώ ν κ. Καψής, σε άρθρο του γράφει: «Το σκάνδαλο Κοσκωτά δεν είναι απλά οικονομικό σκάνδαλο. Υπάρχει πρώτα απ' όλα πολιτί: κή ευθύνη, η οποία μας βαραίνει όλους και δεν μπορούμε ν ’ απαλλαγούμε με ηχηρές διακηρύξεις, πολιτικές αποστασιοποιήσεις κ.λπ...Δεν απαλλάσσει ούτε εκείνους που είδαν το επερχόμενο σκάνδαλο και εναντιώθηκαν, αλλά όχι αποτελεσματικά». Πώς τοποθετείσθε απέναντι και σ’ αυτές τις απόψεις του εν ενεργεία συναδέλφου σας;

«Αυτά είναι στα πλαίσια της φα
ντασίας που έχει πάντα ο κ.

Ζητούν οικονομική 
στήριξη της «ΓΡΑΜΜΗΣ»

Η ΑΝΑΓΚΗ συνέχισης και διασφάλισης της εργασίας των 1.800 συντα
κτών, τεχνικών και διοικητικών υπαλλήλων της «ΓΡΑΜΜΗΣ Α.Ε.», 
επισημάνθηκε στη χθεσινή σύσκεψη των διοικητικών συμβουλίων του 
Εργατικού Κέντρου Αθήνας (ΕΚΑ), σωματείων από το χώρο του Τύπου 
και των εργαζομένων στην ετοιρεία.

Στη σύσκεψη εξετάστηκε το πρόβλημα λειτουργίας της «ΓΡΑΜ
ΜΗΣ» και τονίστηκε ότι ενώ οι εργαζόμενοι της εταιρείας έχουν 
απευθυνθεί δύο φορές, με ανοιχτή επιστολή στον Πρωθυπουργό κ. Α. 
Ποπανδρέου, δυστυχώς ακόμη δεν τους έχει δοθεί καμιά απάντηση. 
Εξάλλου—  ---------------  -

□ ΕΠΙΣΗΜΑΝΘΗΚΕ ότι η επιχείρηση πρέπει να ζήσει γιατί είναι 
βιώσιμη και μπορεί να λειτουργήσει για το συμφέρον της εθνικής 

οικονομίας.

□ ΑΝΑΦΕΡΘΗΚΕ ότι η άμεση οικονομική στήριξη της επιχείρησης 
επείγει, για τη συνέχιση της λειτουργίας της μέχρι την οριστική 

εξοσφάλιση λύσης.

Περίφροντις 
ο υπουργός 

Προεδρίας κ.
Α .

Κουτσόγιωρ-
γας

εισέρχεται 
στην 

αίθουσα ττ|ς 
Εξεταστικής 

Επιτροπής

Π ρος το τέλος Απριλίου το πόρισμα...
ΕΝ ΑΣ μήνας εναπομένει (24 Ιανουάριου 
1989) στην Εξεταστική Επιτροπή της Βου
λής, προκειμένου να περατώσει το έργο της 
και υποβάλει το πόρισμά τη; για το «σκάνδα
λο Κοσκωτά» στην Ολομέλεια του Σώματος.

Είναι περισσότερο από βέβαιο ότι το υπό
λοιπό εικοσαήμερο δεν επαρκεί ούτε για την 
εξέταση του ενός τρίτου των ουσιωδών μαρ
τύρων της υπόθεσης, έστω και με τον ταχύτα
το, αλλά αναπότρεπτα χρονοβόρο ρυθμό, 
που εργάζεται σήμερα η Επιτροπή με τα διά
φορα τμήματά της.Ή δη στο μήνα που λειτουργεί η Επιτροπή (24 Νοεμβρίου 1988), έχουν καταθέσει μόνο δέκα μάρτυρες (Σπύρος Παπαδάτος, Δ . Χα- 
λικιάς, Αθ. Στεφανίδης, Κ. Κεραμιδάς, Γ. 
Μουρελάτος, Α . Μωραϊτάκη, Ν. Κουτενιά- 
κη, Π. Ρουμελιώτης, Δ . Παλιεράκης, Α . 
Κουτσόγιωργα;) και εναπομένουν να κατα

θέσουν περίπου πενήντα άτομα ακόμη. Επομένως δεν καθίσταται δυνατό να περαιωθεί το έργο της Επιτροπής πριν το τέλος του προσεχούς Απριλίου.
Η  «εικόνα»Η σύνθεση της Επιτροπής (16 βουλευτές του Π Α Σ Ο Κ , 11 της Ν .Δ ., 2 Ανεξάρτητοι και 1 του Κ ΚΕ) και ειδικότερα για τα δύο μεγάλα κόμματα, αντανακλά τις επιθυμίες των ηγεσιών του, σχετικά με τη «διαλεύκανση» του μεγάλου σκανδάλου. Ο  πρόεδρος της Επιτροπής Δ . Παγορόπουλος, έμπειρος δικηγόρος, επιδιώκει εξισορρόπηση μεταξύ ενός μίνιμουμ αντικειμενικής διαδικασίας και ενός μάξιμουμ πολιτικής προστασίας των υπουργών, που καλούνται να καταθέσουν στην Επιτροπή. Α ν και αυτό δεν κατέστη δυνατό στην περίπτωση του υπουργού Εθνι

κής Οικονομίας κ. Π. Ρουμελιώτη -  η εκτίμηση των μελών της Επιτροπής είναι ότι υπήρξε άτολμος στη διαχείριση της υπόθεσης της Τράπεζας Κρήτης και διακατεχόμενος από ένα δέος για ριζικούς χειρισμούς στο θέμα. Αντίθετα, ο υπουργός Προεδρίας κ. Α . Κου- 
τσόγιωργας, «χρεωμένος» με το βάρος του «σκανδάλου Κοσκωτά», στην κατάθεσή του στην Επιτροπή υπήρξε ο «άλλος Μένιος». Χωρίς να εγκαταλείψει τα σχήματα εντυπωσιασμού, διακινήθηκε σε μία κλίμακα πειστικότητας και «ελάσσονων τόνων».Ατύχησε, όμως, στην επίκληση της θεωρίας, ότι η κυβέρνηση δεν μπορεί να ευθύνε- ται για τις πράξεις των διοικητών και άλλων οργάνων, που η ίδια επέλεξε και τοποθέτησε σε θέσεις κλειδιά! Καθώς και στην ομολογία ότι ο νόμος για το απόρρητο αλλοιώθηκε ουσιαστικά, καθ' οδόν προς τη Βουλή!

Είναι ενδεικτικό, πάντως, ότι ο κ. Κουτσό- γιωργας -  και οι 16 βουλευτές του Π Α ΣΟ Κ  στην Επιτροπή, διάκεινται ευνοϊκά προς το πρόσωπό του -  χρησιμοποίησε την Εξεταστική Επιτροπή, για να εκκαθαρίσει τους λογαριασμούς του με τους αντιπάλους του στην κυβέρνηση και το κόμμα, («Ο κ. Σημίτης να 
κοιτάξει τις δικές του ευθύνες», «Τα υποστη- 
ριζόμενα από τον κ. Καψή είναι, ως συνή
θως, προϊόντα της φαντασίας του», «Μη βιά- 
ζεσθε, θα την πληρώσουν αργότερα κι 
άλλοι»...).Ο ι βουλευτές της «Νέας Δημοκρατίας», μέλη της Επιτροπής, αν και σε πλεονεκτικότερη θέση από τους συναδέλφους τους του Π Α Σ Ο Κ , συναντούν σε κάθε βήμα τους τη διασυ- μπλοκή των σχέσεων Γ. Κοσκωτά με το οικογενειακό περιβάλλον του προέδρου του κόμματός των.

Καψής...».Ο  υπουργός Προεδρίας στις επίμονες ερωτήσεις των βουλευτών να προσδιορίσει τους «σκευωρούς που υποκρύπτονται πίσω από την υπόθεση Κοσκωτά και αποσκοπούν να ρίξουν την κυβέρνηση», απάντησε:
«Αρκούμαι στην απάντηση του 

Πρωθυπουργού για το θέμα...».Ο  κ. Κουτσόγιωργα; απέδωσε την αποστολή σ’ αυτόν από τον Κοσκωτά, του γνωστού πλαστού εγγράφου της «Μέριλ Λιντς», αν και δεν αναφερόταν σ’ αυτό το όνομά του, στη «γενική απελπισία του Κοσκωτά και στον υπολογισμό του, μήπως μπορεί ο υπουργός Δικαιοσύνης να αποτρέψει τη φυλάκισή του».
«Νομίζω ότι επειδή είχε ορισθεί 

ο προσωρινός επίτροπος και είχε 
αρχίσει η διαδικασία και η υπόθε
ση είχε σταλεί στη Δικαιοσύνη. Η 
εξήγηση που δίνω είναι ότι ήταν 
κάποια απόπειρα εξαναγκασμού 
της κυβέρνησης, μήπως ο Κοσκω
τάς στη γενική απελπισία του, σου 
λέει, ότι εδώ μπορεί να παρέμβει ο 
υπουργός Δικαιοσύνης να μην 
πάω φυλακή ή οτιδήποτε άλλο. Το 
'στείλε σε μένα γιατί ήμουν

υπουργός Δικαιοσύνης μπας και 
παρέμβω να μην πάει φυλακή...». Β Ο Υ Λ Ε Υ Τ Η Σ : Πώς μπορούσε να γίνει εκβιασμός της κυβέρνησης με ένα εξοφθάλμως πλαστό έγγραφο;

«Πιστεύω ότι ο Κοσκωτά; δεν το 
θεωρούσε εξοφθάλμως πλαστό...». Β Ο Υ Λ Ε Υ Τ Η Σ: Με πλαστό έγγραφο πώς μπορεί να κάνει εκβιασμό; Διότι και ο ίδιος ο Κοσκωτάς δήλωσε ότι το έγγραφο ήταν πλαστό.

«Γιατί αναφέρονταν στο έγγρα
φο τρία κυβερνητικά στελέχη...». Β Ο Υ Λ Ε Υ Τ Η Σ : Να εκβιάσει την κυβέρνηση, λέγοντας τι;

«Ότι ορίστε, εδώ έχουμε κυβερ
νητικά στελέχη που έχουν πάρει 
χρήματα με επιταγές στο εξωτερι
κό, αποστολές εκατομμυρίων δο
λαρίων και συνεπώς για προσέξτε 
τον Κοσκωτά, μην τον βάλετε φυ
λακή, γιατί θα πει και άλλα. Ξέρω 
γω, εικασίες κάνω...». Β Ο Υ Λ Ε Υ Τ Η Σ : Στις 5 Οκτωβρίου 1988, ο ίδιος ο Κοσκωτάς επέτρεψε στους ελεγκτές να πάρουν αντίγραφο από το πρωτότυπο. Πριν λοιπόν κινήσετε τη διαδικασία με τον κ. Γ. Παπανδρέου, με ένα τηλεφώνημά σας στον επίτροπο, που είχε εγκατασταθεί από τις 20 του ίδιου μήνα, θα σας παρεδίδετο το πρωτότυπο.

«Δεν τηλεφώνησα στον επί
τροπο...».Ο  κ. Κουτσόγιωργα; αναφέρθηκε στη συνάντηση του Πρωθυπουργού με τον κ. Γ. Κοσκωτά και υποστήριξε ότι «έπρεπε ο Πρωθυπουργός να τον δεχτεί».

«Το γιατί -  είπε απευθυνόμενος στην επιτροπή -  βρείτε το εσείς. Το 
αντίθετο, όμως, συνέβαινε με τις 
συναντήσεις του Γ. Κοσκωτά με 
τον Καραμανλή και Μητσοτάκη. 
Αυτοί του 'διναν κοινωνική κά
λυψη...».-Τέλος, ανέδρασε έντονα σε ερώτηση βουλευτή της «Νέας Δημοκρατίας» ότι ο υπόδικος Π, Βακά- λης, ενώ στη συνέντευξή του σε -«εφημερίδα των Αθηνών μίλησε για τσάντες και αποδέκτες χρημάτων, στον ανακριτή δεν ανέφερε τίποτε απ’ όλα αυτά και ότι κράτησε αυτή τη στάση προκειμένου να επιτύχει από την κυβέρνηση μια γρήγορη απόλυση με εγγύηση».

«Αυτά είναι κακόβουλα και ανυ
πόστατα. Και βέβαια αν δουν το 
φως της δημοσιότητάς θα αντιδρά- 
σω μ’ όλα τα μέσα. Τι δουλειά έχω 
εγώ; Υπουργός Δικαιοσύνης 
είμαι;».

Ο  υπουργός Προεδρίας μέμφθη- κε σε ένα σημείο της κατάθεσής του το διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος και τον κατηγόρησε για πλημμελή ενημέρωση του ίδιου.
«Αν μου έλεγε ο Χαλικιάς, ό,τι 

είπε στον κ. Σημίτη για τον Κοσκω
τά, τον Οκτώβριο του 1987, μετά τα 
γεγονότα των Η Π Α , δεν θα κοιμό
μουν ούτε μέρα ούτε νύχτα...». 
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ: Ό ταν κατηγορείτε ευθέως τους κ. Χαλικιά και Πα- παδάτο, γιατί τους διατηρείτε;

«Δεν έχουμε στοιχεία...». 
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ: Θα πάνε πολλοί φυλακή...

«Χωράνε πολλούς οι φυ
λακές...».Η Εξεταστική Επιτροπή διέκοψε τις εργασίες της μέχρι την Τρίτη, 28 Δεκεμβρίου. Κατά την συνεδρίαση αυτή έχει προγραμματιστεί η εξέταση του κ. Δ . Κουνελάκη, διευθύ- νοντος συμβούλου της «ΓΡΑΜ Μ ΗΣ Α .Ε .» .
Ο  κ. ΠαπαγεωργίουΔ Η Λ Ω Σ Η  του κ. Στάθη Παπαγεωργίου, υποδιοικητή Τραπέζης Ελλάδος προς «ΤΑ ΝΕΑ»:

«Επαναλαμβάνω με τον πλέον κατηγορηματικό τρόπο ότι δεν συνάντησα τον Γεώργιο Κοσκωτά το καλοκαίρι του '88 (σ.σ. την περασμένη Δευτέρα, ο κ. Παπαγεωργίου απαντώντας σε δηλώσεις του υπουργού Π Ε Χ Ω Δ Ε  κ. Β. Κεδίκο- γλου στον «TOP F.M .» ο οποίος είχε πει ότι «ο κ. Παπαγεωργίου συνάντησε τον Γ. Κοσκωτά το καλοκαίρι του '88» είχε δηλώσει ότι απ' το '88 συνάντησε τον Κοσκωτά μόνο στις 4/10 όταν ο μεγαλοαπατεώνας είχε επισκεφθεί την Τράπεζα της Ελλάδος για να συναντηθεί με τον κ. Χαλικιά) Αναρωτιέμαι 
πως είναι δυνατόν ένας υπουργός να καταθέτει ενόρκως στην επιτροπή τέτοια πράγματα. Φαίνεται ότι μερικοί δεν μου συγχωρούν το γεγονός ότι εξασφάλισα την έγγραφη βεβαίωση της “Μέριλ Λιντς” που αποκάλυψε την απάτη του Γεωργίου Κοσκωτά».
★  Τ Α  «Ν Ε Α » επικοινώνησαν χτες με τον κ. Κ . Σημίτη και τον υπουργό αναπληρωτή Εξωτερικών κ. Γ. Καψή και οι δύο όμως αρνήθηκαν να σχολιάσουν την «επίθεση» Κουτσόγιωργα εναντίον τους.


